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Interpelacja

Status prac nad obniżeniem kosztów gospodarki odpadami

Szanowna Pani,

W przetargu1 RZP.271.21.2023 Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu gminy Łomianki w
2024 r. nadal nie wprowadzono kryteriów edukacyjnych oraz jakościowych zmierzających do
ograniczeniem ilości odpadów. Nie udało się także zachęcić wielu przedsiębiorców do składania ofert.
Tak jak w latach ubiegłych, skazani jesteśmy na jednego dostawcę usług. Trudno oprzeć się wrażeniu,
że mamy do czynienia z monopolem. Nie widać starań UM ani efektów by ten monopol przełamać,
by wprowadzić na rynek w Łomiankach konkurencję i doprowadzić do zmniejszenia kosztów oraz
poprawy systemu zagospodarowania odpadów.

Cieszy fakt zobowiązania wykonawców do każdorazowego dokumentowania odbioru odpadów z
nieruchomości jednorodzinnych czy wielorodzinnych w Bazie Danych o Produktach i Opakowaniach oraz o
Gospodarce Odpadami (BDO), jednak podobne zapisy istniały poprzedniej umowie i nie wiemy czy te dane
zostały poddane analizie i jakie były tego efekty.

Przypomnę to o czym już przypominałem w interpelacji BRM.0003.7.20212 ze stycznia 2021 roku, że w
odpowiedzi na interpelację BRM.0003.6.20203 ze stycznia 2020 z otrzymałem zapewnienia:

4. Status projektu zbierania danych statystycznych, w tym liczenia worków odbieranych z posesji —
planowane jest wprowadzenie od 1 lipca br. indywidualnie dla każdej posesji systemu kodowego do
umieszczania na workach i pojemnikach służących do odbioru odpadów komunalnych. Termin
wprowadzenia związany jest z nowymi umowami na odbiór odpadów od mieszkańców. Każda z
posesji będzie miała swój indywidualny numer, zgodny z danymi w bazie deklaracji. Na podstawie
tego numeru będzie można badać zarówno ilość wytwarzanych odpadów,jak i też osiąganie
poziomów odzysków odpadów.

Od 2020 roku nie widać efektów projektu zbierania danych statystycznych, a worki do dnia dzisiejszego
nie wydają się zawierać systemu kodowego. Nie widać takiego komponentu w kryteriach oceny ofert.
Natomiast wykonawca zobowiązany jest wyposażyć pojazdy realizujące usługę w lokalizatory GPS oraz dwie
kamery (z przodu i z tyłu pojazdu) rejestrujące trasę przejazdu, z możliwością ustalenia daty i godziny

3 https://bip.lomianki.pl/bip/rada-miejska/interpelacje-i-zapytani/2020/9950,BRM000362020.html
2 https://bip.lomianki.pl/bip/rada-miejska/interpelacje-i-zapytani/2021/10740,BRM000372021.html
1 https://platformazakupowa.pl/transakcja/791688
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przejazdu, przebiegu realizacji usługi. Przy wymogu posiadania GPS i kamer, wprowadzenie dodatkowego
wymogu liczenia worków wydaje się niewielkim dodatkiem.

W odpowiedzi 1 lutego 20214 roku, brak postępów w tym temacie został usprawiedliwiony epidemią:

System liczenia worków nie został wprowadzony z uwagi na stan epidemiczny ogłoszony na terenie
Rzeczpospolitej Polski.

W związku powyższym, proszę o informacje:

1. Jakie inne kryteria oceny ofert można było uwzględnić w przedmiotowym postępowaniu? Tak
postawić nacisk na efekty ekologiczne, edukacyjne i zmierzające do zmniejszenia ilości odpadów z
Łomianek.

2. Udostępnienie aktualnego raportu nt. liczby osób zarejestrowanych w systemie w podziale na
poszczególne części Łomianek.

3. Udostępnienie aktualnego raportu nt. ilości odpadów komunalnych w podziale na sposoby ich
utylizacji lub zagospodarowania.

4. Czy wprowadzono zapowiadany system liczenia worków, a jeśli tak to kiedy?
5. Udostępnienie raportu — jeśli takowy istnieje — nt. ilości worków z odpadami segregowanymi w

podziale na poszczególne części Łomianek.

Kwestia odbioru i zagospodarowania odpadów sama w sobie stanowi istotne oraz trudne zadanie własne
Gminy, które będzie oddziaływać na każdego mieszkańca Łomianek i okolic, jest istotnym składnikiem
budżetu, dlatego bardzo istotnym staje się przejrzystość podjętych w tej sprawie decyzji, w związku z
czym w najlepszym interesie Gminy i Mieszkańców jest ocena ww. informacji.

Interpelacja zgodnie z art. 24 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym
(Dz.U.2020.713) dotyczy spraw o istotnym znaczeniu dla gminy i zasługuje na rozpatrzenie.

W związku z art. 24 pkt. 7 tej samej ustawy, treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi
podawana jest do publicznej wiadomości poprzez niezwłoczną publikację w Biuletynie Informacji
Publicznej i na stronie internetowej gminy, oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Proszę o przesłanie
odpowiedzi na interpelację w formie elektronicznej na adres wskazany w nagłówku. Ten dokument
zawiera metadane niedostępne w formie papierowej i został podpisany elektronicznie w celu
zagwarantowania jego integralności, proszę o jego publikację bez wprowadzania jakichkolwiek zmian.

Janusz Skonieczny

4 https://bip.lomianki.pl/download/2/28206/BRM000372021odp.pdf
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